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§ 84 Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2023 

FSKF-2022-22203 
 
Sammanfattning 
Moa Morin, enhetschef för kvalitet- och utvecklingsenheten, presenterar ärendet muntligt 
vid sammanträdet.  
  
Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2023 är den del i förvaltningens rapportering till 
förskolenämnden om kommunal förskolornas förutsättningar att uppfylla de nationella 
målen. Rapporten bidrar till huvudmannens övergripande uppföljning, analyser och 
planering. I rapportens första del redovisas nyckeltal som kan kopplas till förskolornas 
förutsättningar att genomföra kärnuppdraget. I rapportens andra del introduceras nyckeltal 
som belyser rektors och den lokala ledningens förutsättningar att ta ansvar för utvecklingen 
av förskolan i Malmö på enhetsnivå.  
  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2023.  
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 
1. 
  
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) avser lämna in ett 
särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. 
Denna handling skulle ha varit bilaga 2, därför saknas bilaga 2 i protokollet. 
  
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 3. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Lägesbedömning - förutsättningar 

och tema 2023 
• Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2023 

 
 

 

4



 
Vänsterpartiet 

 
Särskilt yttrande  

Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende nr 2. Lägesbedömning- förutsättningar och tema 2023 

I ärendet fick nämnden ta del av Lägesbedömning- förutsättningar och tema 2023 

Lägesbedömningen visar att barngruppernas storlek minskar, vilket är glädjande. Samtidigt 
är de fortsatt betydligt större än riksgenomsnittet och även större i jämförelse med övriga 
storstäder. De ligger också högt över Skolverkets riktlinjer. Vänsterpartiet anser att det 
behövs tydliga satsningar på arbetet med att minska barngruppernas storlek och har också i 
många år yrkat på att ambitionen konkretiseras, utan att få gehör i nämnden.  
 
Antal barn per heltidstjänst visar sig vara ungefär detsamma som tidigare år. Under perioden 
2014–2022 har det dock skett en ökning i Malmö från 13,2 till 16,8, medan riksgenomsnittet 
för samma period visar en marginell ökning från 11,6 till 11,8 och en minskning i övriga 
storstäder. Detta är en alarmerande utveckling som kräver konkreta åtgärder.   
 
Antalet barn per heltidstjänst med förskollärarexamen i Malmö har mellan 2021 och 2022 
ökat för första gången sedan 2018. Andelen förskollärare bland den pedagogiska 
personalen i Malmö är 29 procent. För riket är andelen 43 procent vilket kan konstateras 
vara en anmärkningsvärd skillnad.   
 
Under perioden 2014–2022 har det genomsnittliga antalet barn per förskola ökat med cirka 
18% i Malmö. 2022 var det genomsnittliga antalet barn per förskola 80 i Malmö, 67 i 
Göteborg, 58 i Stockholm och 61 i riket. Här ser vi också stora skillnader som hänger 
samman med Malmö stads satsningar på allt större förskoleenheter. Vänsterpartiet har 
tidigare yrkat på ett kunskapsunderlag gällande stora förskoleenheter, för att kunna avgöra 
hur dessa påverkar barn. Vårt yrkande har avslagits av nämnden, men det framgår från 
budgetskrivelsen att ett sådant underlag är under bearbetning vilket vi ser väldigt positivt på.  
  
Vidare framgår det att förskollärare och barnskötare hade 2022 högst sjukfrånvaro av 
jämförda grupper inom Malmö stad. 2,3 respektive 2,4 procentenheter högre än 
genomsnittet för Malmö stad. Det är mycket anmärkningsvärda siffror som tyder på att frågor 
om arbetsmiljö behöver ytterligare fokus i nämndens arbete.  
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Av dessa skäl avger Vänsterpartiet detta särskilda yttrande 
 
 
 
Malmö, 2023-06-18 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                  Ana Maria Stuparich 
 
 
Med instämmande av: 
 
 
 
Katarina Brändström 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

 

Särskilt yttrande 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:02 

FSKF-2022-22203 

 

Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2023 

Lägesbedömningen är i mångt och mycket bra. Grafer och tabeller med tillhörande text ger en bra 
och jämförbar bild över läget i Malmö.  
 
Med det sagt är den otillräcklig. Strukturersättning nämns men inte mycket mer än så. Det är svårt 
att säga hur mycket av datan som innehåller den här ersättningen. Hur hade siffrorna sett ut utan 
ersättningen? Att jämföra är bra, men då behövs även siffror med och utan den här ersättningen och 
det är oklart om detta är något man kan kalkylera själv. 
 
Vidare tycker vi kostnaderna för personal (per inskrivet barn) i Malmö är oroväckande. Den ligger på 
122 900kr i jämförelse med rikets 118 200kr. Det oroväckande är inte endast att kostnaderna är 
högre, utan man måste också ta i beaktning att kompetensnivån för personalen i Malmö är lägre. 
Den procentuella andelen personal med förskollärarexamen ligger på 29% i Malmö till skillnad från 
rikets 43%. Även annan högre utbildning lutar i rikets favör. Det betyder med andra ord att 
personalkostnaden i Malmö hade varit ännu högre om personalens kompetens legat i nivå med 
resten av rikets. Frågan som vi önskar svar på är: vad hade kostnaden varit då? Vad hade kostnaden 
per inskrivet barn legat på? 
 
Sverigedemokraterna kommer att fortsätta övervaka de höga kostnaderna i staden och vi ställer oss 
skeptiska gentemot strukturersättningen.  

För Sverigedemokraterna Malmö 

 

____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Berit Eskilsson (SD) 

 
 

Med instämmande: 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

_______________________________                                      _______________________________ 
  
Arian Bagher (SD)                                                                  Linda Nordin (SD) 
 
 
 
 
2023-06-14 
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§ 85 Budgetskrivelse 2024 

FSKF-2022-22178 
 
Sammanfattning 
Agneta Sjölund, ekonomichef, Anna Pettersson Gustafsson, controller, och Kim Soléus, 
teamledare,  presenterar ärendet muntligt vid sammanträdet.  
  
Förskolenämndens budgetskrivelse utgör underlag till budgetberedningen inför 
kommunfullmäktiges beslut om stadens budget nästkommande år. Den inleds med en 
beskrivning av de tre utbildningsnämndernas gemensamma arbete för en likvärdig 
utbildning. Förskolenämnden beskriver därefter händelser och förändringar i omvärlden av 
vikt för förskoleverksamheten, samt behov i staden som helhet som nämnden ser kan 
möjliggöra förbättringar i arbetet för barnen i Malmö. Här ingår bland annat samverkan 
och gemensamt arbete för tidiga insatser. Den andra delen i budgetskrivelsen handlar om 
nämndens arbete med att utveckla en förskola med god och likvärdig kvalitet samt arbetet 
för fler barn i förskola. 
  
Förskolenämnden ser fortsatt stora behov av att stärka förutsättningarna för förskolorna 
att leva upp till mål och förväntningar i skollagen och förskolans läroplan. Likvärdigheten i 
Malmö stads förskolor är fortsatt en utmaning och det behövs både långsiktigt hållbara 
grundförutsättningar för förskolorna och riktade insatser för att kunna fortsätta att stärka 
det kompensatoriska arbetet för barnen i Malmö. Kompetensförsörjningen och 
fördelningen av kompetens kvarstår som omfattande utmaningar i detta arbete. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner Budgetskrivelse 2024 med de ändringar som nämnden 
beslutat om vid sammanträdet och översänder den till kommunstyrelsen.  
  
2. Förskolenämnden begär full kompensation för pris- och löneökningar.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) reserverar sig mot 
beslutet rörande att deras yrkande rörande förslag 3, 4, 5 och 6 inte bifölls och avser 
lämna in en skriftlig reservation. Vid justeringen av protokollet har ingen skriftlig 
reservation lämnats in. Denna handling skulle ha varit bilaga 4, därför saknas bilaga 4 i 
protokollet. 
  
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) avser lämna in ett 
särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. 
Denna handling skulle ha varit bilaga 5, därför saknas bilaga 5 i protokollet. 
  
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 
6. 
  
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 7. 
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Yrkanden 
Linda Obiedzinski (M) yrkar följande: 
  

• Förslag 1: Att i femte stycket på sida 7, under avsnitt ”Tillgång till kompetens”, 
lägga till följande mening: ”För att kunna möta det behov som finns, behöver 
förskolenämnden fortsätta arbeta för en arbetsintegrerad  förskollärarutbildning 
och för utökade kompetenshöjande insatser i samarbete med Malmö Universitet." 

• Förslag 2: Att på sida 8 i sista stycket under avsnitt ”Gemensamt förhållningssätt till 
stadens förskolemiljöer” ta bort följande ord: ”innanför kanalerna” 

• Förslag 3: Att på sida 9 i fjärde stycket, under avsnitt ”Gemensamt förhållningssätt 
till stadens förskolemiljöer” ta bort följande ord: ”av andra skäl” 

• Förslag 4: Att på sida 10, under avsnitt ”Likvärdighet för barnen i Malmö” lägga till 
följande mening i avsnittets första stycke, ”De senaste åren har likvärdigheten i 
förhållande till andel förskollärare i stadens olika delar försämrats, vilket kräver 
kostnadsdrivande insatser i syfte att säkerställa likvärdighet i stadens alla delar.” 

• Förslag 5: Att på sida 15, under avsnitt ”Förskola för fler barn” lägga till följande 
meningar i avsnittet ”Förskola för fler barn”, i avsnittets andra respektive sjätte 
stycke, ”, vilket kommer påverka förskolenämndens verksamhet och möjlighet för 
tillräcklig finansiering.” ”I arbetet att göra de öppna förskolorna tillgängliga för fler, 
behöver finansieringen för ses över och eventuellt utökas från andra håll." 

• Förslag 6: Att på sida 16, under avsnitt ”Lokalutveckling” lägga till följande mening: 
”I kommande arbete med kvalitativa och ändamålsenliga lokaler, behöver 
förskolenämnden ha större inflytande över både processer och resultat." 

• Förslag 7: Att på sida 19 i åttonde stycket, avsnitt ”Kommunbidrag” lägga 
till följande ord efter ”Avgiftskontrollerna”: ”avseende barnomsorgsavgifterna" 

  
Nina Jakku (V) yrkar bifall till samtliga av Lindas yrkanden förutom förslag 3. 
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) förslag 1, 2 
och 7. Ordföranden yrkar avslag till Linda Obiedzinskis (M) förslag 3, 4, 5 och 6. 
  
Nina Jakku (V) yrkar att nämnden begär full kompensation för pris- och löneökningar.  
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP), Michael Hård af Segerstad (SD) och Linda 
Obiedzinski (M) yrkar bifall till Nina Jakkus (V) yrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden inleder med att behandla Nina Jakkus (V) tilläggsyrkande och finner att en 
enig nämnd bifaller det. Det innebär att yrkandet läggs in som en egen ny beslutspunkt två 
(2) i beslutet. 
  
Därefter behandlar ordföranden Linda Obiedzinskis (M) yrkanden ett i taget. 
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Behandling av förslag 1: Ordföranden finner att det bara finns ett förslag till beslut 
rörande Linda Obiedzinskis (M) förslag 1 och finner att nämnden bifaller förslag 1. 
  
Behandling av förslag 2: Ordföranden finner att det bara finns ett förslag till beslut 
rörande Linda Obiedzinskis (M) förslag 2 och finner att nämnden bifaller förslag 2. 
  
Behandling av förslag 3: Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut rörande 
Linda Obiedzinskis (M) förslag 3, bifall samt avslag. Ordföranden ställer dem mot varandra 
och finner att nämnden avslår förslag 3. 
  
Behandling av förslag 4: Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut rörande 
Linda Obiedzinskis (M) förslag 4, bifall samt avslag. Ordföranden ställer dem mot varandra 
och finner att nämnden avslår förslag 4. Votering begärs och genomförs. 
 
Votering 
Ordföranden föreslår följande omröstningsordning: Ja-röst för avslag och Nej-röst för 
bifall till Linda Obiedzinskis (M) förslag 4. Omröstningsordningen godkänns av nämnden. 
Resultatet blir 8 Ja-röster och 5 Nej-röster vilket innebär att nämnden avslår Linda 
Obiedzinskis (M) förslag 4. Se voteringslista, bilaga 8. 
  
Behandling av förslag 5: Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut rörande 
Linda Obiedzinskis (M) förslag 5, bifall samt avslag. Ordföranden ställer dem mot varandra 
och finner att nämnden avslår förslag 5. Votering begärs och genomförs. 
 
Votering 
Ordföranden föreslår följande omröstningsordning: Ja-röst för avslag och Nej-röst för 
bifall till Linda Obiedzinskis (M) förslag 5. Omröstningsordningen godkänns av nämnden. 
Resultatet blir 8 Ja-röster och 5 Nej-röster vilket innebär att nämnden avslår Linda 
Obiedzinskis (M) förslag 5. Se voteringslista, bilaga 9. 
  
Behandling av förslag 6: Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut rörande 
Linda Obiedzinskis (M) förslag 6, bifall samt avslag. Ordföranden ställer dem mot varandra 
och finner att nämnden avslår förslag 6. Votering begärs och genomförs. 
 
Votering 
Ordföranden föreslår följande omröstningsordning: Ja-röst för avslag och Nej-röst för 
bifall till Linda Obiedzinskis (M) förslag 6. Omröstningsordningen godkänns av nämnden. 
Resultatet blir 8 Ja-röster och 5 Nej-röster vilket innebär att nämnden avslår Linda 
Obiedzinskis (M) förslag . Se voteringslista, bilaga 10. 
  
Behandling av förslag 7: Ordföranden finner att det bara finns ett förslag till beslut 
rörande Linda Obiedzinskis (M) förslag 7 och finner att nämnden bifaller förslag 7. 
  
Ordföranden avslutar med att fråga nämnden om den kan godkänna förslaget till 
budgetskrivelse inklusive de ändringar som nämnden nu har beslutat om och finner att 
nämnden bifaller det. 
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Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Budgetskrivelse 2024 
• Förslag till Budgetskrivelse 2024 
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Vänsterpartiet 

 
Särskilt yttrande  

Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende nr 3. Budgetskrivelse 2024 

I ärendet fick nämnden ta ställning till budgetskrivelse 2024. 

Budgetskrivelsen utgör ett välskrivet underlag för nämndens behov för kommande budgetår. 
Särskilt viktigt anser vi vara tydliggörandet av kortsiktigheten och ohållbarheten med att 
finansiera delar av verksamheten med statsbidrag, som under 2023 behövt göras pga 
styrets nedskärningsbudget. Viktigt är också budgetskrivelsens tydliggörande av att 
verksamheten saknar utrymme för ytterligare effektiviseringar. 

Vi ser även positivt på det planerade underlaget som avser planeringsarbetet i förhållande till 
lämplig storlek på en förskola. Vänsterpartiet har både yrkat på att ett sådant underlag 
framställs och ställt sig kritiska till alltför stora förskoleenheter där vi än så länge saknar 
kunskap om konsekvenserna för barn och personal.   

I budgetskrivelsen framkommer en beräkning på kommunens kosnad för utbudsansvaret.  
Den kommunala huvudmannen har ett särskilt ansvar att ha beredskap för att ta emot alla 
barn med behov av förskoleplats, vilket fristående huvudmän inte har. Kostnaden för denna 
beredskap bedöms uppgå till cirka 150 tkr per plats och år. Det är viktigt att det nu finns en 
siffra att förhålla sig till.  

 
Av ovan framlagda skäl avger Vänsterpartiet detta särskilda yttrande 
 
 
 
Malmö, 2023-06-18 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                  Ana Maria Stuparich 
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Med instämmande av: 
 
 
 
Katarina Brändström 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

 

Särskilt yttrande 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:03 

FSKF-2022-22178 

 

Budgetskrivelse 2024 

Förskolan är en väldigt viktig del i ett barns utveckling, därför ser vi positivt på arbetet att få fler barn 
in i förskolan. Problemet med bristen på utbildad personal är allvarligt enligt förvaltningen och den 
synen delar vi. Utbildad personal är en av hörnstenarna i verksamheten. Språkkunskaperna hos 
personalen är även den viktig. Det måste säkerställas att personalens svenskkunskaper ligger på en 
rimlig nivå. När det gäller storleken på antalet barn per förskola så ser vi gärna att det byggs förskolor 
som inte är för stora. Förskolor med flera hundra barn kan fungera men vi anser att mindre förskolor 
är att föredra och är en bättre miljö för barnen. 

Arbetet med att få en likvärdig förskola i Malmö är viktigt, men arbetet får inte betyda att man 
sänker nivån på vissa förskolor. Vi ställer oss tveksamma till det strukturersättningssystem som 
används idag.  

Förvaltningens oro för kraftigt ökade kostnader i synnerhet ökade hyreskostnader delar vi. En mycket 
stor del av förvaltningens budget går till just hyror, men även andra kostnader ökar som löner, el och 
mat.  Detta måste kompenseras korrekt. 

Sverigedemokraterna anser att förvaltningen i stort gör ett bra arbete och ställer oss bakom 
skrivelsen. 

 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

 

____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Berit Eskilsson (SD) 

 
 

Med instämmande: 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 
 

 
_______________________________                                      _______________________________ 
  
Arian Bagher (SD)                                                                  Linda Nordin (SD) 
 
 
 
 
2023-05-24 
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§ 86 Remiss angående Remiss från Justitiedepartementet - En ny 
ordning för asylsökandes boende (SOU 2022:64), STK-2023-604 

FSKF-2023-7684 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har getts möjlighet att yttra sig över Justitiedepartementets remiss av 
delbetänkandet En ny ordning för asylsökandes boende (SOU 2022:64). 
  
Förskoleförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande över remissen där 
förskolenämnden föreslås instämma med utredningen kring att det finns fler fördelar än 
nackdelar för barn i familj med att bo på ett asylboende med nära koppling till 
myndigheters skyddsnät och där det kan erbjudas ett mer ordnat mottagande. 
  
Berörda kommuner kan när asylsökande bor på asylboende ges bättre förutsättningar att 
förbereda olika kommunala insatser exempelvis förskoleplatser. Asylsökandes barns 
skyddslöshet och utsatthet anser förskoleförvaltningen är en central fråga. Barn som flytt 
från krig och konflikter är särskilt utsatta och för de allra minsta barnen kan förskola bli en 
viktig kompensatorisk insats. I förslaget till yttrande lyfts att de allra minsta barnens tillvaro 
och förutsättningar ägnas liten uppmärksamhet i utredningen. Förskola omnämns inte utan 
det är enbart skola som omnämns i utredningen. 
  
Förslag till yttrande är avgränsat och berör endast den del av utredningens förslag som mer 
specifikt har ett fokus gentemot förskolenämndens verksamhet.  
  
Samverkan har skett med stadskontoret, arbetsmarknads- och socialförvaltningen och 
gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen i samband med beredningen av ärendet. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande med de ändringar som 
nämnden beslutade om på sammanträdet.  
  
2. Förskolenämnden justerar beslutet omedelbart.  
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) reserverar sig mot beslutet och 
lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 11.  
   

Yrkanden 
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) yrkar att följande mening stryks i yttrandet i tredje 
stycket under rubriken Sammanfattning: "Nämnden anser att det finns fler fördelar än 
nackdelar för barn i familj med att bo på ett asylboende med nära koppling till 
myndigheters skyddsnät och där det kan erbjudas ett mer ordnat mottagande." 
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Nina Jakku (V) yrkar att nämnden lämnar följande yttrande istället för förvaltningens 
förslag: "Förskolenämnden ställer sig negativ till utredningens förslag om ett samlat 
asylboende och begränsningen av möjligheten till eget boende. Detta främst för att 
förslaget saknar ett tydligt barnperspektiv. Förslaget riskerar att öka segregationen och 
försvåra intergration. Utifrån språkutvecklande perspektiv riskerar förslaget att skapa stora 
negativa effekter, då barn i förskoleålder i mycket liten utsträckning kommer att möta det 
svenska språket i sin vardag." 
  
Linda Obiedzinski (M) yrkar att följande mening läggs till i yttrandet i sista stycket: 
"Förskolenämnden önskar att större vikt läggs vid förskolebarns behov och förutsättningar, 
framför allt utifrån förutsättningarna för yngre barns språkutveckling och konsekvenserna 
en sämre språkutveckling medför." 
  
Nina Jakku (V) yrkar bifall till både Linda Obiedzinskis (M) och ordförandens yrkanden. 
  
Ordföranden yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) yrkande och avslag till Nina Jakkus (V) 
yrkande. 
  
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) yrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden inleder med att fråga nämnden om den kan bifalla hans eget ändringsyrkande 
och finner att nämnden bifaller det. 
  
Därefter frågar ordföranden hur den ställer sig till Nina Jakkus (V) yrkande och finner att 
nämnden avslår det. 
  
Därefter frågar ordföranden hur den ställer sig till Linda Obiedzinskis (M) yrkande och 
finner att nämnden bifaller det. 
  
Ordföranden avslutar med att fråga om nämnden nu kan godkänna yttrandet med de 
ändringar som har godkänts vid sammanträdet och finner att nämnden bifaller det. 
  
Ordföranden finner även att nämnden beslutar att omedelbart justera beslutet. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Remiss SOU 2022:64 En ny ordning 

för asylsökandes boende 
• Förslag till yttrande över Remiss från Justitiedepartementet - En ny ordning för 

asylsökandes boende (SOU 2022:64) STK-2023-604 
• Följebrev till Remiss angående Remiss från Justitiedepartementet - En ny ordning 

för asylsökandes boende (SOU 2022:64), STK-2023-604 
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• Följebrev från Justitiedepartementet gällande Remiss av betänkandet En ny ordning 
för asylsökandes boende 

• En ny ordning för asylsökandes boende, SOU 2022:64 
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Vänsterpartiet 

 
Reservation 
 
Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende 4. Remiss angående remiss från justitiedepartementet - ny ordning för 
asylsökandes boende (SOU 2022:64) 

I ärendet skulle nämnden lämna ett yttrande om justitiedepartementets remiss. Eftersom 
remissen i omfattande delar innehåller förslag som Vänsterpartiet omöjligt kan ställa sig 
bakom yrkade vi att lämna följande yttrande: 

”Förskolenämnden ställer sig negativ till utredningens förslag om ett samlat asylboende och 
begränsningen av möjligheten till eget boende. Detta främst för att förslaget saknar 
barnperspektiv. Förslaget riskerar att öka segregationen och försvåra integration. Utifrån 
språkutvecklande perspektiv riskerar förslaget att skapa stora negativa effekter, då barn i 
förskoleålder i mycket liten utsträckning kommer att möta det svenska språket i sin vardag”.  

Utöver ovan bygger remissen i sin helhet på alltför generella lösningar, övervakande- och 
straffande inslag för att ge några negativa exempel.  

Remissen framhåller bland annat att det kan vara trångbott på asylboenden och att våld 
förekommer där. Bland annat med hänvisning till det ter det sig ytterst olämpligt att lämna ett 
yttrande som konstaterar att man ser positivt på att alla barn i asylsökande familjer ska bo i 
dessa miljöer. Barn i familjer som söker asyl är heller inte homogena, liksom asylsökanden 
inte är det generellt. Därför kan en enda sorts lösning innebära ett omfattande misstag.  

Förskolenämndens yttrande har med yrkanden som bifölls på mötet blivit något bättre, men 
förhåller sig fortsatt positiv till remissförslaget. Det kan Vänsterpartiet inte ställa sig bakom, 
även om vissa överväganden i yttrandet som handlar om barn i förskoleålder i förhållande till 
förskolans uppdrag är välavvägda och viktiga.   
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Av ovannämnda skäl avger vi denna reservation.  
 
 
Malmö, 2023-06-14 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                   Ana Maria Stuparich 
 
 
 
Med instämmande av:  
 
 
__________________________ 
Katarina Brändström 
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§ 87 Remiss angående remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri 
från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld 
mot barn (SOU 2022:70) STK-2023-621 

FSKF-2023-8781 
 
Sammanfattning 
Utredningen ”En uppväxt fri från våld” föreslår en samlad nationell strategi för att 
förebygga och bekämpa våld mot barn, inklusive hedersrelaterat våld och förtryck. 
Förskolenämnden föreslås i yttrandet välkomna utredningen och dess fem övergripande 
målsättningar. Utredningen bidrar till fokus på och kunskapsspridning om barns utsatthet 
för våld och övergrepp. Utredningen saknar dock i stort ett yngrebarnsperspektiv vilket kan 
påverka effektiviteten i föreslagna åtgärder.  
  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förslaget till yttrande.  
  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Remiss från Socialdepartementet - En 

uppväxt fri från våld - En nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot 
barn 

• Förslag till yttrande över Remiss angående remiss från Socialdepartementet - En 
uppväxt fri från våld 

• Remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En nationell strategi 
för att förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 2022:70) STK-2023-621 

• Remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En nationell strategi 
för att förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 2022:70) STK-2023-621 

• Remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En nationell strategi 
för att förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 2022:70) STK-2023-621 

• Remiss från Socialdepartementet - En uppväxt fri från våld - En nationell strategi 
för att förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 2022:70) STK-2023-621 
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§ 88 Remiss angående Motion av Gunilla Ryd (V) om att införa lekotek i 
Malmö Stad STK-2021-1202 

FSKF-2023-5190 
 
Sammanfattning 
Gunilla Ryd (V) har inkommit med en motion till kommunfullmäktige där motionären 
föreslår kommunfullmäktige att uppdra åt Malmö stad att starta en försöksverksamhet i 
linje med motionärens beskrivning av ett lekotek, en form av bibliotek som i stället för 
böcker lånar ut leksaker. Försöksverksamheten föreslås genomföras i ett par olika 
stadsdelar och att verksamheten utvärderas med avsikt att utveckla och sprida idén vidare. 
  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  
  
2. Förskolenämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) reserverar sig mot beslutet och 
lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 12. 
   

Yrkanden 
Nina Jakku (V) yrkar att nämnden ska föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag till Nina Jakkus (V) yrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden inleder med att behandla Nina Jakkus (V) yrkande, och finner att nämnden 
avslår det. 
  
Därefter frågar ordföranden om nämnden kan godkänna förvaltningens förslag till yttrande 
och finner att nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Remiss angående Motion av Gunilla 

Ryd (V) om att införa lekotek i Malmö stad 
• Förslag till yttrande över Motion av Gunilla Ryd (V) om att införa lekotek i Malmö 

Stad STK-2021-1202 
• Följebrev till Remiss angående Motion av Gunilla Ryd (V) om att införa lekotek i 

Malmö Stad STK-2021-1202 
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• Motion av Gunilla Ryd (V) om att införa lekotek i Malmö Stad STK-2021-1202 
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Vänsterpartiet 

 
Reservation 
 
Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende 6. Remiss angående motion av Gunilla Ryd (V) om att införa lekotek i Malmö 
Stad. 

I ärendet fick nämnden möjlighet att yttra sig om motionen. Yttrandet som nämnden 
beslutade att bifalla tillstår att syftet med motionen är av vikt för stadens invånare men anser 
att andra verksamheter redan fyller samma funktion och föreslår kommunfullmäktige att 
avslå motionen. 
 
Vänsterpartiet delar inte uppfattningen. Motionen lyfter lekotekens betydelse ur flera olika 
aspekter; att kunna låna leksaker istället för att köpa nya går i linje med Miljöprogrammet i 
Malmökommissionen. Att få möjlighet att låna leksaker dämpar effekterna av barnfattigdom, 
som är högre i Malmö än i de övriga storstadsregionerna, och hade gett fler barn tillgång till 
fler typer av lekmaterial.  Lekoteken hade kunnat fungera som en mötesplats för familjer som 
av olika skäl valt att besöka dessa och kunnat bidra till ökad integration samt ett forum för att 
möta familjer från andra delar av staden. Målgruppen för lekotek är främst familjer med barn 
i åldrarna ett till åtta år, en grupp som inte nås av de öppna förskolornas verksamhet och 
som är för unga för merparten av det övriga kultur- och aktivitetsutbudet som finns i Malmö 
stad.  
Förskolenämndens arbete skall bedrivas utifrån Malmö stads mål rörande hållbarhet och 
integration, Vänsterpartiet yrkade därför att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
Eftersom vårt yrkande avslogs av nämnden avger vi denna reservation  
 
 
Malmö, 2023-06-19 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                   Ana Maria Stuparich 
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Med instämmande av:  
 
 
__________________________ 
Katarina Brändström 
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§ 89 Remiss angående Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth 
Persson-Ekström (SD) om skobidrag till medarbetare inom 
kommunens förskole och omsorgsverksamheter STK-2023-364 

FSKF-2023-6168 
 
Sammanfattning 
Jacqueline Maly och Lisbeth Persson-Ekström (SD) har inkommit med en motion om 
skobidrag till medarbetare inom kommunens förskole- och omsorgsverksamheter. 
Samtidigt har kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat att uppdra åt stadskontoret att 
tillsammans med berörda brett utreda alla de aspekter som bör ligga till grund för ett 
eventuellt framtida förslag gällande skor till medarbetare inom Malmö stad som går och 
står mycket i sitt arbete (STK-2023-640). Därför föreslår förskoleförvaltningen att 
förskolenämnden i sin tur föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
 
2. Förskolenämnden föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad.  
  

Reservationer 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) reserverar sig muntligt mot 
beslutet.  
   

Yrkanden 
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar att nämnden ska föreslå kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag till Michael Hård af Segerstads (SD) 
yrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden inleder med att behandla Michael Hård af Segerstads (SD) yrkande, och 
finner att nämnden avslår det. 
  
Därefter frågar ordföranden om nämnden kan godkänna förvaltningens förslag till yttrande 
och finner att nämnden bifaller det. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden Remiss angående Motion av SD om 

skobidrag till medarbetare inom kommunens förskole- och omsorgsverksamheter 
STK-2023-364 

• Förslag till yttrande om remiss angående motion från SD om skobidrag till 
medarbetare 
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• Följebrev till Remiss angående Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth 
Persson-Ekström (SD) om skobidrag till medarbetare, STK-2023-364 

• Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson-Ekström (SD) om skobidrag 
till medarbetare inom kommunens förskole och omsorgsverksamheter 
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§ 90 Remiss angående samråd för Planprogram för Klagshamn (Pp 6055) 
SBN-2021-37 

FSKF-2023-8837 
 
Sammanfattning 
Föreliggande förslag till planprogram för Klagshamn innefattar cirka 1300 nya bostäder, 
skola för 500 elever samt förskola med 120 platser. Planprogrammet innebär centrumtorg 
med verksamheter, handel och service samt allmänna gröningar, ny stadsdelspark och 
odlingslotter. Utöver det omfattar planförslaget ny huvudgata för bil-, cykel- och 
kollektivtrafik och mobilitetshus.  
  
Förskolenämnden föreslås ställa sig positiv till förslaget till planprogrammet men vill dock 
påtala att den nya förskolan inte har kapacitet att möta hela behovet som uppstår av den 
nya bebyggelsen. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) reserverar sig mot beslutet och 
lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 13. 
  
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) reserverar sig mot beslutet och 
lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 14. 
  
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) avser lämna in ett 
särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. 
Denna handling skulle ha varit bilaga 15, därför saknas bilaga 15 i protokollet. 
   

Yrkanden 
Nina Jakku (V) yrkar att nämnden stryker följande mening i yttrandet: ”Av denna anledning 
bör den föreslagna förskolan få fler platser. Med en något större förskola hade det 
tillkommande behovet av förskoleplatser kunnat mötas bättre. Större förskoleenheter har 
också verksamhetsmässiga fördelar”.  
  
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar att yttrandet ändras till att nämndens ställer sig 
negativ till föreslagen detaljplan. 
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag till Nina Jakkus (V) och till Michael Hård 
af Segerstads (SD) yrkande. 
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Beslutsgång 
Ordföranden inleder med att behandla Nina Jakkus (V) ändringsyrkande och finner att 
nämnden avslår det. 
  
Därefter ställer ordföranden det framlagda förslaget mot Michael Hård af Segerstads (SD) 
yrkande och finner att nämnden bifaller det framlagda förslaget. 

Beslutet skickas till  
Malmö stadsbyggnadskontor 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Remiss angående samråd för 

Planprogram för Klagshamn (Pp 6055) SBN-2021-37 
• Förslag till yttrande över Remiss angående samråd för Planprogram för Klagshamn 

(Pp 6055) SBN-2021-37 
• Samråd för Planprogram för Klagshamn (Pp 6055) 
• Reservation stadsbyggnadsnämnd 2021-02-18 
• Reservation stadsbyggnadsnämnd 2021-02-18 
• Reservation stadsbyggnadsnämnd 2021-12-16 
• Reservation stadsbyggnadsnämnd 2021-12-16 
• Särskilt yttrande stadsbyggnadsnämnd 2021-12-16 
• Särskilt yttrande stadsbyggnadsnämnd 2023-04-26 
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Vänsterpartiet 

 
Reservation 
 
Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende 8. Remiss angående samråd för planprogram för Klagshamn (Pp 6055) 

I ärendet fick nämnden möjlighet att yttra sig om planprogrammet. 
Den planerade nya förskolan i området är enligt planprogrammet avsedd för 120 barn. I 
yttrandet skriver nämnden att den föreslagna förskolan bör få fler platser och att en något 
större förskola hade bättre kunnat möta det kommande behovet av förskoleplatser. 
 
Ur yttrandet framgår dock inte hur stor en något större förskola skulle vara. Det saknas 
kunskapsunderlag som inkluderar barnkonsekvensanalys för så pass stora förskolor. 
Yttrandet som bifölls av nämnden behandlar heller inga barnperspektiv i förhållande till 
storförskolor. 
 
Trots försök har vi inte kunnat hitta relevant forskning inom området. Forskare som på något 
sätt uttalat sig inom liknande områden framhåller att 1) det finns en risk att antalet möten på 
så stora förskolor kan vara skadliga för barn och framförallt de allra minsta barnen och 2) att 
det alltid bör ske en barnkonsekvensanalys innan så stora förskolor beslutas om.  

Därför lade Vänsterpartiet följande yrkande: Att stryka ”Av denna anledning bör den 
föreslagna förskolan få fler platser. Med en något större förskola hade det tillkommande 
behovet av förskoleplatser kunnat mötas bättre. Större förskoleenheter har också 
verksamhetsmässiga fördelar” ur yttrandet.  

Eftersom nämnden avslog vårt yrkande avger vi denna reservation.  
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Malmö, 2023-06-18 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                   Ana Maria Stuparich 
 
 
 
Med instämmande av:  
 
 
__________________________ 
Katarina Brändström 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

 

Reservation 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:08 

FSKF-2023-8837 

 

Remiss angående samråd för Planprogram för Klagshamn (Pp6055) SBN-2021-37 

Sverigedemokraterna yrkar avslag och har tidigare yrkat avslag på hela planprogrammet i 
Stadsbyggnadsnämnden med anledning av att vi inte anser det lämpligt att bebygga åkermarken. 
Enligt tidigare beslut av Malmö stad, skall Malmö inte förtätas ytterligare utanför yttre ringvägen och 
lika gäller jordbruksmarken. 
I Klagshamn finns idag en fristående förskola med ett 40 tal platser samt tre befintliga kommunala 
förskolor med sammanlagt ca 290 platser. Vilket innebär att det finns ett överskott av 
förskoleplatser. 
 
Sverigedemokraterna anser att täckningen av förskoleplatser i dagsläget är god, då vi inte ställer oss 
bakom remissen ser vi ingen anledning i dagsläget till ytterligare byggande av fler förskolor i 
Klagshamn. 

 

 

 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

Avslag på yttrandet. 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

 

____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Berit Eskilsson (SD) 

 
 

Med instämmande: 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 
 
_______________________________                                      _______________________________ 
  
Arian Bagher (SD)                                                                  Linda Nordin (SD) 
 
 
 
 
2023-06-14 
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§ 91 Remiss angående samråd för detaljplan för fastigheten 
Holmastycket 1 m.fl. i Elinelund i Malmö (Dp 5748) 

FSKF-2023-8448 
 
Sammanfattning 
Föreliggande förslag till detaljplan syftar till att möjliggöra för cirka 150 bostäder och 
centrumlokal intill Annetorpsvägen. Detaljplanen möjliggör att befintlig bebyggelse med 
äldreboende, kontor folkhögskola, förskola och grundskola, tillåts i 1-3 våningar. Planen 
innebär ny flexibel byggrätt, tänkt till äldrebostäder samt en ny byggrätt för skola. 
Stadsbyggnadsidén är att behålla den småskaliga, gröna karaktären i området och samtidigt 
utveckla verksamheterna. Planområdet består av flera fastigheter med privat ägare och 
sökande för föreliggande detaljplan är en privat aktör. 
  
Förskolenämnden föreslås ställa sig positiva till förslaget men önskar vissa förtydliganden 
samt ett tydligare barnperspektiv.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

  
Reservationer och särskilda yttranden 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) reserverar sig mot beslutet och 
lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 16. 
  
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) avser lämna in ett 
särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. 
Denna handling skulle ha varit bilaga 17, därför saknas bilaga 17 i protokollet. 
   

Yrkanden 
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar att yttrandet ändras till att nämndens ställer sig 
negativ till föreslagen detaljplan. 
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag till Michael Hård af Segerstads (SD) 
yrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer det framlagda förslaget mot Michael Hård af Segerstads (SD) yrkande 
och finner att nämnden bifaller det framlagda förslaget. 

Beslutet skickas till  
Malmö stadsbyggnadskontor 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Remiss angående samråd för 

detaljplan för fastigheten Holmastycket 1 m.fl. i Elinelund i Malmö (Dp 5748) 
• Förslag till yttrande över Remiss angående samråd för detaljplan för fastigheten 

Holmastycket 1 m.fl. i Elinelund i Malmö (Dp 5748) 
• Dp 5748 Planbeskrivning samråd 
• Dp 5748 Plankarta Samråd 
• SBN 2021-04-22 §147a reservation M 
• SBN 2021-04-22 §147b reservation SD 
• SBN 2021-04-22 §147c särskilt yttrande V 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

 

Reservation 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:09 

FSKF-2023-8448 

 

Remiss angående samråd för detaljplan för fastigheten Holmastycket 1 m.fl i Elinelund i 
Malmö (Dp 5748) 

Sverigedemokraterna har inte tidigare ställt sig bakom den förtätningshysteri som de styrande vill få 
igenom och kommer inte göra så i framtiden heller. De boende vid Bellevuegården har tydligt visat 
vad de tycker om de förtätningsplaner som skall genomföras i deras bostadsområde. De är extremt 
negativa till det byggande som skall genomföras. Det mest troliga är att vi kommer se samma åsikter 
från de boende i alla de områden som skall förtätas. Fler människor på samma plats är ingen bra 
lösning. Ett annat problem som de styrande inte tagit upp är Annetorpsvägen som idag har för låg 
kapacitet och kommer att behöva breddas för att kunna få en tillfredställande kapacitet i framtiden. 

 Sverigedemokraterna kan inte ställa sig bakom de byggplaner som presenterats i området.  

 

 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

Avslag på yttrandet. 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

 

____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Berit Eskilsson (SD) 

 
 

Med instämmande: 
 
 

 

37

mailto:malmo@sd.se


 

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

_______________________________                                      _______________________________ 
  
Arian Bagher (SD)                                                                  Linda Nordin (SD) 
 
 
 
 
2023-06-14 
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§ 92 Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation 
gällande Ängslättsförskola inom fastigheten Ängsklockan 4 

FSKF-2023-7271 
 
Sammanfattning 
Den nya förskolan är en planerad förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 i 
Bunkeflostrand. Förskolan planeras för 142 platser. Hyresvärd är Stadsfastigheter, 
Serviceförvaltningen. Investeringsbeloppet är 103,1 mkr. Med en beräknad internhyra år 1 
på 7 032 268 kr, vilket innebär 49 523 kr/plats.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden beslutar att kostnaden ryms inom tilldelat kommunbidrag. 
  
2. Förskolenämnden ansöker om godkännande av lokalanskaffning avseende nybyggnation 
av förskola inom fastigheten Ängsklockan 4, till en beräknad total utgift om 103,1 mkr hos 
Kommunfullmäktige.  
  

Särskilda yttranden 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) avser lämna in ett 
särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. 
Denna handling skulle ha varit bilaga 18, därför saknas bilaga 18 i protokollet. 
  
  

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Ansökan om lokalanskaffning genom 

investering av nybyggnation gällande Ängslätts förskola inom fastigheten 
Ängsklockan 4 

• Karta lokalisering Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Livskostnadskalkyl samt hyreskalkyl utifrån nya hyresmodellen Ängslätts förskola 

Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Areakalkyl samtliga våningsplan Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Bilaga Areakalkyl Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Nyckeltal Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga plan 1 Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga plan 2 Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga plan 3 Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga preliminär utemiljö Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Sammansatt ritning fasad mot väster och norr Ängslätts förskola 

Ängsklockan 4 
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• Ritningsbilaga Sammansatt ritning sektion A-A, B-B, C-C Ängslätts förskola 
ÄNGSKLOCKAN 4 

• Ritningsbilaga Sammansatt ritning sektion D-D Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga takplan Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Förrådsbyggnad hus F Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Ritningsbilaga Förrådsbyggnad hus G Ängslätts förskola Ängsklockan 4 
• Detaljplan DP5381 
• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Ängslätts 

förskola inom fastigheten Ängsklockan 4 
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§ 93 Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation 
gällande Hammars parks förskola inom fastigheten Limhamn 
154:376 

FSKF-2023-7295 
 
Sammanfattning 
Den nya förskolan är en planerad förskola inom fastigheten Limhamn 154:376 i Sibbarp. 
Förskolan planeras för 120 platser. Hyresvärd är Stadsfastigheter, Serviceförvaltningen. 
Investeringsbeloppet är 87,55 mkr. Med en beräknad internhyra år 1 på 6 207 378 kr, vilket 
innebär 51 728 kr/plats.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden beslutar att kostnaden ryms inom tilldelat kommunbidrag. 
  
2. Förskolenämnden ansöker om godkännande av lokalanskaffning avseende nybyggnation 
av förskola inom fastigheten Limhamn 154:376, till en beräknad total utgift om 87,55 mkr 
hos Kommunfullmäktige.  
  

Särskilda yttranden 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Philip Dante (M) avser lämna in ett 
särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. 
Denna handling skulle ha varit bilaga 19, därför saknas bilaga 19 i protokollet. 
  

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Ansökan om lokalanskaffning genom 

investering av nybyggnation gällande Hammars parks förskola inom fastigheten 
Limhamn 154:376 

• Karta lokalisering Hammars parks förskola Limhamn 154.376 
• Livskostnadskalkyl samt hyreskalkyl utifrån nya hyresmodellen Hammars parks 

förskola Limhamn 154:376 
• Ritningsbilaga Illustrationsplan Hammars parks förskola Limhamn 154:376 
• Ritningsbilaga plan 1 Hammars parks förskola Limhamn 154.376 
• Ritningsbilaga plan 2 Hammars parks förskola Limhamn 154.376 
• Detaljplan DP5301 
• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Hammars 

parks förskola inom fastigheten Limhamn 154.376 
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§ 94 Entledigande av dataskyddsombud och utseende av 
ställföreträdande datasskyddombud 

FSKF-2023-10126 
 
Sammanfattning 
Sedan maj 2022 är Kajsa Thelin och Martin Axelsson utsedda som dataskyddsombud för 
förskolenämndens verksamhetsområde. De är även utsedda som dataskyddsombud för 
övriga nämnder i kommunen liksom de helägda bolagen. Kajsa Thelin har nu lämnat sin 
tjänst som dataskyddsombud. Hennes tjänst kommer att ersättas med en 
dataskyddsspecialisttjänst, som inte kommer att arbeta som ordinarie dataskyddsombud. 
För att minska sårbarheten av att endast ha ett dataskyddsombud bör emellertid 
dataskyddsspecialisten kunna gå in som ställföreträdande dataskyddsombud vid behov om 
det ordinarie dataskyddsombudet är frånvarande. 
  
Mot denna bakgrund har kommunstyrelsens anmodat kommunens övriga nämnder och 
helägda bolag att entlediga Kajsa Thelin som dataskyddsombud, samt att utse Loubna 
Cherkaoui som ställföreträdande dataskyddsombud inom sina respektive 
verksamhetsområden. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden entledigar Kajsa Thelin som dataskyddsombud för förskolenämndens 
verksamhetsområde. 
  
2. Förskolenämnden utser Loubna Cherkaoui som ställföreträdande dataskyddsombud tills 
vidare för förskolenämndens verksamhetsområde från och med den 1 juli 2023.  
  

Beslutet skickas till  
Integritetsskyddsmyndigheten 
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230614 Entledigande av dataskyddsombud 

och utseende av ställföreträdande datasskyddombud 
• Kommunstyrelsens beslut 230517 § 130 
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§ 95 Ekonomisk uppföljning juni 2023 

FSKF-2023-10404 
 
Sammanfattning 
Kim Soléus informerar om ärendet muntligt vid sammanträdet. Ett antal åtgärder som 
förvaltningen arbetar med för att skapa en budget i balans, i enlighet med det beslut som 
nämnden tog vid förra sammanträdet, redovisas. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av ekonomisk uppföljning för juni 2023. 
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§ 96 Rapporter från kurser och konferenser 
 
Peter Johansson (S) berättar kort om besöket som han deltog i på Korrebäckens förskola i 
samband med nämndens utbildningsdag den 8 juni.  
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§ 97 Information från förvaltningen 
 
Sammanfattning 
Serene Rosberg, förskoledirektör, lämnar följande information: 

• Förvaltningen har nu skickat ut 150 erbjudanden om plats till de vårdnadshavare 
vars barn omfattas av det nya lagkravet rörande förskola för fler barn.  

• Ärendet ”Intern kontroll för sent betalda fakturor” skulle enligt planeringen för 
intern kontroll ha behandlats vid dagens sammanträde. Eftersom förvaltningen 
saknar nödvändigt underlag skjuts ärendet fram till augustinämnden.  

• Regeringen har gått ut med en uppmaning till kommuner att se över sin beredskap 
kring värmebölja. Förvaltningen förbereder och beaktar bland annat vilka lokaler 
som är bäst för sammanslagningar i sommar.  

• Agneta Sjölund, ekonomichef, går i pension i höst. Hon deltar vid nämnden i 
augusti. Hennes ersättare är nu rekryterad och Susanne Nilsson börjar i september. 
Susanne kommer närmast från Landskrona som kvalitetschef.  

• Louise Säfström, nämndsekreterare kommer sluta men är med vid 
augustinämnden.  Rekrytering för hennes tjänst pågår. 

  
  
Annie Molinder, enhetschef, lämnar följande information: 

• Förvaltningen följer hur många vårdnadshavare som i dagsläget har placeringar på 
någon av de av Pinokios förskolor som ska avvecklas som söker kommunal 
förskoleplats. Det är fortfarande många som inte har ansökt om kommunal 
förskola än.  

• Merparten av vårdnadshavarna på de tre av Pysslingens enheter som kommer att 
avvecklas har gjort ansökan till kommunal förskola. 

• Förvaltningen ser att platssituationen riskerar att bli kritisk vad gäller platser i 
Limhamn 2024, framförallt kring hamnområdet. Förvaltningen ser över olika 
förslag till lösningar. 
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§ 98 Borttagen på grund av sekretess 
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§ 99 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-3384 
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§ 100 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-3186 
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§ 101 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-3112 
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§ 102 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-872 
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Vänsterpartiet 

 
Särskilt yttrande  

Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende nr 20. Ansökan om godkännande av fristående förskola – Kronprinsens 
förskola AB 

Vänsterpartiet instämmer i Förskolenämndens bedömning att förskolan utifrån rådande 
lagstiftning bör få sin ansökan beviljad. 
 
Vänsterpartiet vill dock understryka att det fördelningssystem som i dagsläget råder, där 
kommunala och fristående huvudmän tilldelas lika grundbelopp överkompenserar de 
fristående förskolorna på de kommunala förskolornas bekostnad. Detta eftersom 
huvudmännens ansvar inte är lika omfattande. Kommunen har t.ex ett utbudsansvar som 
resulterar i högre kostnader.  
 
I bl a nämndbudgetar har vi kunnat läsa att de fristående huvudmännens intäkter för 
lokalkostnader ökar enbart av anledningen att kommunala huvudmän beräknas ha färre barn 
inskrivna. Denna ökning grundar sig inte i prövade behov, utan på ett finansieringssystem 
som är felkonstruerat.  
 
Den fristående huvudmannen i fråga utgörs av ett aktiebolag. Aktiebolagens syfte är att 
generera vinst till sina ägare. I en verksamhet som förskolan innebär detta att en del 
offentliga medel kommer gå till vinst och inte till barnen, personal eller lokaler. Vi vänder oss 
alldeles särskilt emot aktiebolag i välfärden, där vinstuttag påverkar förskolans verksamhet 
negativt.  
 
Vänsterpartiet menar att det är oundvikligt att fristående förskolor inte tar resurser från 
kommunal verksamhet och påverkar den senast nämnda negativt, utöver ovannämnda även 
genom administrativa resurser i form av granskning som kommunerna ansvarar för  
 
Av ovan framlagda skäl avger vi detta särskilda yttrande. 
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Malmö, 2023-06-18 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                  Ana Maria Stuparich 
 
 
Med instämmande av: 
 
 
 
Katarina Brändström 
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§ 103 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-2148 
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Vänsterpartiet 

 
Särskilt yttrande  

Förskolenämnden, sammanträde 2023-06-14. 

Ärende nr 21. Ansökan om godkännande av fristående förskola – Utbildningsgruppen 
AOF AB 

Vänsterpartiet instämmer i Förskolenämndens bedömning att förskolan utifrån rådande 
lagstiftning bör få sin ansökan beviljad. 
 
Vänsterpartiet vill dock understryka att det fördelningssystem som i dagsläget råder, där 
kommunala och fristående huvudmän tilldelas lika grundbelopp överkompenserar de 
fristående förskolorna på de kommunala förskolornas bekostnad. Detta eftersom 
huvudmännens ansvar inte är lika omfattande. Kommunen har t.ex ett utbudsansvar som 
resulterar i högre kostnader.  
 
I bl a nämndbudgetar har vi kunnat läsa att de fristående huvudmännens intäkter för 
lokalkostnader ökar enbart av anledningen att kommunala huvudmän beräknas ha färre barn 
inskrivna. Denna ökning grundar sig inte i prövade behov, utan på ett finansieringssystem 
som är felkonstruerat.  
 
Den fristående huvudmannen ifråga utgörs av ett aktiebolag. Aktiebolagens syfte är att 
generera vinst till sina ägare. I en verksamhet som förskolan innebär detta att en del 
offentliga medel kommer gå till vinst och inte till barnen, personal eller lokaler. Vi vänder oss 
alldeles särskilt emot aktiebolag i välfärden, där vinstuttag påverkar förskolans verksamhet 
negativt.  
 
Vänsterpartiet menar att det är oundvikligt att fristående förskolor inte tar resurser från 
kommunal verksamhet och påverkar den senast nämnda negativt, utöver ovannämnda även 
genom administrativa resurser i form av granskning som kommunerna ansvarar för  
 
Av ovan framlagda skäl avger vi detta särskilda yttrande. 
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Malmö, 2023-06-18 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                  Ana Maria Stuparich 
 
 
Med instämmande av: 
 
 
 
Katarina Brändström 
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	Reservation ärende 6, 230614 V
	§89 - Remiss angående Motion av Jacqueline Maly (SD) och Lisbeth Persson-Ekström (SD) om skobidrag till medarbetare inom kommunens förskole och omsorgsverksamheter STK-2023-364 - FSKF-2023-6168
	FSKF-2023-6168
	Sammanfattning
	Beslut

	Reservationer
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutsunderlag


	§90 - Remiss angående samråd för Planprogram för Klagshamn (Pp 6055) SBN-2021-37 - FSKF-2023-8837
	FSKF-2023-8837
	Sammanfattning
	Beslut

	Reservationer och särskilda yttranden
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag
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